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засідання ради професійної освіти Миколаївської області (далі -  Рада) з 
питань: погодження обсягів регіонального замовлення на підготовку 
кваліфікованих робітничих кадрів та фахівців за освітньо-кваліфікаційним 
рівнем «фаховий молодший бакалавр» у закладах професійної (професійно- 
технічної) та фахової передвищої освіти області у 2020 році; внесення змін до 
розпорядження голови облдержадміністрації від 04.07.2019 № 261-р "Про 
затвердження обсягів регіонального замовлення на підготовку у закладах 
фахової передвищої та професійної (професійно-технічної) освіти області 
робітничих кадрів та молодших спеціалістів у 2019 році".

Дата проведення: 26.12.2019
Початок: 13:30
Місце проведення: конференцзала Вищого

Присутні: Удовиченко О.О., директор департаменту освіти і науки 
облдержадміністрації, заступник голови Ради, Комісарова Л.О., заступник 
директора департаменту освіти і науки облдержадміністрації, 
Шаповалова Н.В., директор Навчально-методичного центру професійно- 
технічної освіти у Миколаївській області, члени Ради.

1. Погодження обсягів регіонального замовлення на підготовку 
кваліфікованих робітничих кадрів та фахівців за освітньо-кваліфікаційним 
рівнем «фаховий молодший бакалавр» у закладах фахової передвищої та 
професійної (професійно-технічної) освіти області у 2020 році.

Заступник голови Ради, директор департаменту освіти і науки 
облдержадміністрації Удовиченко ■ О.О. зазначила, що професійна 
(професійно-технічна) освіта - невід’ємна складова освітянської галузі, 
основним завданням якої є задоволення потреб регіону у кваліфікованих 
робітничих кадрах. І тільки та країна, яка має кваліфіковану робочу силу, не 
програє у світовій конкуренції. Зауважила, що одним із пріоритетних
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напрямів Уряду є доведення престижності професійної (професійно- 
технічної) освіти до 45 %.

Підкреслила, що професійна (професійно-технічна) освіта набуває 
значної вагомості в процесі економічного зростання та розбудови держави. 
Тому робітничі професії завжди будуть в пріоритеті і питання якості освіти 
має стати нагальним.

Акцентувала увагу на необхідності здійснення оптимізації мережі 
закладів П(ПТ)0 з метою раціонального використання коштів та підкреслила 
важливість проведення модернізації закладів П(ПТ)0 з метою покращення 
якості професійної освіти.

Заступник директора департаменту освіти і науки 
облдержадміністрації Комісарова Л.О. звернула увагу присутніх на розвиток 
П(ПТ)0 Миколаївщини, а саме: створення навчально-практичних центрів за 
галузевим спрямуванням та центрів професійної досконалості, підготовку 
кадрів за професіями загальнодержавного значення, впровадження елементів 
дуальної форми навчання на підготовку кваліфікованих робітників, проект 
«Освіта. Професія. Кар’єра» тощо.

Зауважила щодо зростання попиту регіонального ринку праці на 
робітничі професії та зупинилася на Рішенні Комітету Верховної Ради 
України з питань науки і освіти щодо формування регіонального замовлення 
на підготовку кваліфікованих робітників та фахівців, яке визнано важливою 
проблемою для розвитку економіки регіонів, країни в цілому, а також для 
забезпечення соціальних потреб громадян (16 січня 2019 року).

Підкреслила, що заклади фахової передвищої та професійної 
(професійно-технічної) освіти здійснюють освітню діяльність згідно з 
регіональним замовленням, яке формується відповідно до методичних 
рекомендацій, затверджених розпорядженням Кабінету Міністрів України від 
14 грудня 2016 р. № 994-р (із змінами, внесеними розпорядженням Кабінету 
Міністрів України від 13.06.2018 № 413-р).

Розглянуто: проектні обсяги прийому за регіональним замовленням у 
закладах П(ПТ)0 на 2020 рік на підготовку кваліфікованих робітників та 
фахівців за освітньо-кваліфікаційним рівнем «фаховий молодший бакалавр», 
на основі договорів з роботодавцями, погоджених департаментами освіти і 
науки та соціального захисту населення облдержадміністрації, що відповідно 
складають 4946 осіб та 145 осіб, разом - 5091 особа;

проектні обсяги прийому на 2020 рік за регіональним замовленням у 
закладах фахової передвищої освіти, що фінансуються за рахунок коштів 
обласного бюджету, за освітньо-кваліфікаційним рівнем «фаховий молодший 
бакалавр», погоджені з обласним центром зайнятості, що складають 
1224 особи.

В обговоренні взяли участь члени Ради: Олійник А.І., директор 
Миколаївського державного коледжу економіки та харчових технологій, 
голова Ради директорів закладів фахової передвищої освіти І-ІІ рівнів 
акредитації Миколаївської області, Зайковський О.С., директор Державного 
вищого навчального закладу "Миколаївський політехнічний коледж", 
Машков О.В., директор Миколаївського професійного ліцею будівництва та 
сфери послуг.



УХВАЛИЛИ: погодити проектні обсяги регіонального замовлення на 
підготовку кваліфікованих робітників та фахівців за освітньо- 
кваліфікаційним рівнем "фаховий молодший бакалавр" у 2020 році у 
закладах фахової передвищої та професійної (професійно-технічної) освіти 
відповідно у кількості 1224 особи та 5091 особа.

Голосували: "за" - 24 особи; проти - "0" осіб; "утрималися - "0" осіб.
2. Обговорення та погодження внесення змін до розпорядження голови 

облдержадміністрації від 04.07.2019 № 261-р "Про затвердження обсягів 
регіонального замовлення на підготовку у закладах фахової передвищої та 
професійної (професійно-технічної) освіти області робітничих кадрів та 
молодших спеціалістів у 2019 році".

Комісарова Л.О. зазначила, що згідно з листом Міністерства освіти і 
науки України від 06.08.2019 № 1/9-499 "Щодо продовження прийому 
громадян на навчання до закладів професійної (професійно-технічної) освіти 
у 2019 році" прийом до закладів П(ПТ)0 за регіональним замовленням 
здійснювався до 01.10.2019.

За результатами виконання плану прийому станом на 01.10.2019 
заклади П(ПТ)0 надали до департаменту освіти і науки облдержадміністрації 
клопотання щодо коригування обсягів регіонального замовлення у 2019 році 
(зменшення та збільшення обсягів прийому; відображення професії 
загальнодержавного значення в інтеграції; зміна напряму економічної 
діяльності).

Аналіз виконання обсягів регіонального замовлення 2019 року з 
урахуванням демографічної ситуації, здійснений департаментом освіти і 
науки облдержадміністрації, вказує на потребу у коригуванні обсягів 
прийому, які в цілому зменшилися, а саме: по м. Миколаєву - затверджено 
2210 осіб, після коригування - 2055 осіб; у закладах освіти, що фінансуються 
з обласного бюджету - затверджено 2768 осіб, після коригування 
пропонується 2745 осіб. Таким чином, у порівнянні затверджені обсяги 
прийому за регіональним замовленням склали 4978 осіб, (з молодшими 
спеціалістами - 5148 осіб), кориговані складатимуть 4800 осіб, разом з 
молодшими спеціалістами - 4970 осіб.

Зазначену вище інформацію щодо внесення змін до розпорядження 
голови облдержадміністрації від 04.07.2019 № 261-р "Про затвердження 
обсягів регіонального замовлення на підготовку у закладах фахової 
передвищої та професійної (професійно-технічної) освіти області робітничих 
кадрів та молодших спеціалістів у 2019 році" розглянуто.

В обговоренні взяли участь члени Ради: Онищенко Л.М., Орещак С.М., 
Матвійчук О.А., Машков О.В., Гуревич Г.П.

УХВАЛИЛИ: погодити внесення змін до розпорядження голови 
облдержадміністрації від 04.07.2019 № 261-р "Про затвердження обсягів 
регіонального замовлення на підготовку у закладах фахової передвищої та 
професійної (професійно-технічної) освіти області робітничих кадрів та 
молодших спеціалістів у 2019 році" згідно з проектом розпорядження голови 
Миколаївської облдержадміністрації.

Голосували: "за" - 24 особи; проти - "0" осіб; "утрималися - "0" осіб.
3. Різне.



3.1. Щодо можливості здійснення прийому на підготовку фахівців до 
закладів вищої освіти за регіональним замовленням у 2020 році.

Комісарова Л.О. зауважила, що одним із пріоритетних цілей, 
визначених Програмою діяльності Уряду, є зростання відсотку випускників 
закладів загальної середньої освіти, які обирають професійну (професійно- 
технічну та фахову передвищу) освіту після школи, до 45 %.

Наголосила про здійснення заходів щодо популяризації професійної 
(професійно-технічної) освіти для подолання дисбалансу між кількістю осіб, 
які навчаються у закладах вищої освіти та у закладах П(ПТ)0.

Разом з тим підкреслила, що фінансування закладів П(ПТ)0 має 
забезпечити якісне провадження навчально-виховного процесу.

Олійник А.І. поінформував членів Ради про надходження до 
Миколаївської облдержадміністрації клопотання керівництва 
Миколаївського національного аграрного університету щодо погодження 
прийому на підготовку фахівців за регіональним замовленням у 2020 році.

В обговоренні взяли участь члени Ради: Олійник А.І., 
Зайковський О.С., Онищенко Л.М., Машков О.В.

УХВАЛИЛИ: членам ради професійної освіти Миколаївської області 
звернутися листом до голови Миколаївської облдержадміністрації 
Стадніка О.В. щодо вирішення питання відносно правомочності погодження 
підготовки фахівців у закладах вищої освіти за регіональним замовленням у 
2020 році.

Голосували: "за" - 24 особи; проти - "0" осіб; "утрималися - "0" осіб.
3.2. Щодо прискорення процесу погодження департаментом 

соціального захисту населення облдержадміністрації договорів про надання 
освітніх послуг у сфері професійної (професійно-технічної) освіти між 
закладами професійної (професійно-технічної) освіти і замовниками 
робітничих кадрів.

Гуревич Г.П. звернулася до членів Ради щодо тривалої затримки 
департаментом соціального захисту населення облдержадміністрації 
погодження договорів про надання освітніх послуг у сфері професійної 
(професійно-технічної) освіти між Миколаївським професійним 
промисловим ліцеєм і замовниками робітничих кадрів. Мотивація 
департаменту соціального захисту населення облдержадміністрації - 
відсутність, на думку спеціалістів департаменту, певних підприємств у 
Єдиному державному реєстрі фізичних осіб-підприємців. Гуревич Г.П. 
заперечила зазначену вище інформацію.

В обговоренні взяли участь члени Ради: Гуревич Г.П., Орещак С.М., 
Онищенко Л.М., Машков О.В.

УХВАЛИЛИ: членам ради професійної освіти Миколаївської області 
звернутися листом до департаменту соціального захисту населення 
облдержадміністрації щодо прискорення процесу погодження договорів про 
надання освітніх послуг у сфері професійної (професійно-технічної) освіти 
між закладами професійної (професійно-технічної) освіти і замовниками 
робітничих кадрів.

Голосували: "за" - 24 особи; проти - "0" осіб; "утрималися - "0" осіб.



3.3. Щодо Типового положення про регіональну раду професійної 
(професійно-технічної) освіти, затвердженого постановою Кабінету 
Міністрів України від 4 грудня 2019 р. № 1002.

Комісарова Л.О. поінформувала присутніх про затвердження 
постановою Кабінету Міністрів України Типового положення про 
регіональну раду професійної (професійно-технічної) освіти та зазначила 
щодо Положення про раду професійної освіти Миколаївської області, 
затвердженого розпорядженням голови Миколаївської облдержадміністрації 
від 29.08.2016 № 322-р.

УХВАЛИЛИ: затвердити нове положення про раду професійної 
(професійно-технічної) освіти Миколаївської області (чи внести зміни до 
розпорядження голови облдержадміністрації від 29.08.2016 № 322-р "Про 
затвердження Положення про раду професійної освіти Миколаївської 
області").

Голосували: "за" - 24 особи; проти - "0" осіб; "утрималися - "0" осіб.

Відповідальний секретар Ради




